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Verslag van de vergadering van de Coördinatie Co i s s1e 
voor de Integratie en de Vrijhandelszone op 28 apr il 1958G 

- - ------------~-------- - -- - - -

Met het oog op de bepaling van het Nederlan dse s tandpunt 
bij de besprekingen in de werkgroep Ockrent en in de i n i sters
bijeenkomst van de Zes op 10 mei a.so worden de volge nde punten 
besproken: 

Voorlopig accoord 
Tijdens het overleg tussen de ministers van de Zes op 22 

april jl. is door de heer Hallstein met grote nadruk het voorstel 
van de Commissie naar voren gebracht tot het sluiten van een v or
lopig accoord waarin de landen van de OEES zich tot een afbraak 
van 10% op de tarieven op 1 januari 1959 verplichten Q De heer 
Hallstein ziet in een voorstel van de Zes tot een dergelijke voor
lopig accoord voornamelijk een politieke geste, waardoor de Zes 
bij de onderhandelingen over de Vrijhandelszone weer het initia
tief aan zich trekken en bovendien aan de Zes niet meer het ver
wijt kan worden gemaakt dat, op 1 januari 1959 bij het begin van 
de tariefafbraak in de EEG, discriminatie tegenover de andere lan
den van de OEES zal worden gepleegd. 

De heer Hallstein wilde dit punt reeds thans aan de orde 
stellen omdat niemand er nog op rekent dat een verdrag voor e en 
Vrijhandelszone v66r 1 januari 1959 in werking kan treden, en in 
verschillende landen voor een 10%-regeling een veel tijd vergende 
parlementaire procedure nodig iso 

De voorzitter staat positief tegenover de gedachte van een 
voorlopig accoord. Hij ziet er o.m o als voordeel dat, bij aan
vaarding de Franse gedachte van d~calage in beginsel zal zijn 
dnorbrokeno De voorzitter heeft sterke voorkeur voor een tarief
afbraak met 10%, die zich tot het onderlinge verkeer in de OEES 
beperkt~ Uitbreiding van de 10% afbraak tot het GATT zou ongewens
te repercussies te weeg brengen, oomo omdat derde landen hieruit 
zouden kunnen concluderen in de toekomst aan de Vrijhandelszone 
te mogen deelnemeno 

De vergadering gaat in grote lijnen accoord met het betoog 
van de voorzi tter. De volgende opmerkingen wo'rden voorts gemaakt .. 

De heer van Lennep wijst op het gevaar dat allerlei parlemen
ten bij de behandeling van de 10%-regeling eisen zullen stellen 
t. a. v. het definitieve accoord over de Vrijhandelszone, een ge
vaar dat wellicht in een voordeel zou kunnen omslaan indien hier
door zwakke broeders zouden afvallen. De heer Dekker zet uiteen 
dat autonome tariefverlaging in Nederland bij K.B. kan geschieden , 
doch dat achteraf goedkeuring bij de wet noodzakelijk iso De pro
cedure is in Nederland, en vermoedelijk ook in verschillende ande
re landen, gemakkelijker dan degene die moet worden gevolgd voor 
een definitief accoord over de Vrijhandelszoneo Volgens voorlopige 
ramingen zou de 10frregeling ons in 1959 tussen de f~10 o - en f. 20 ~ · 
millioen kosten. 

De heren Brouwers en Bentinck wijzen er op dat de bes prekin
gen over het voorlopige accoord slechts een phase mogen vormen in 
de onderhandelingen en dat vermeden moet worden dat er nu acht 
maanden over een tijdelijk accoord gesproken zal worden. Volge~s 
de heer Bentinck zal in verband met het GATT aan een 10%-regeI1ng , 
die beperkt is tot de landen van de Vrijhandelszone, een aantal 
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richtlijnen verbonden moeten worden waaruit de intentie tot het 
sluiten van de Vrijhandelszone duidelijk blijkt. T.z.t. zal hier
over dan ook met de Amerikanen gesproken moeten orden. 

De heer Franke merkt op dat een 10~regeling voor de land
bouwproducten vermoedelijk niet haalbaar is, al zou ederland 
hiertegen geen bezwaar hebbeno Nederland zal echter e1 eten 
stellen dat ook voor de landbouw een voorlopige regeling ordt 
getroffen, bijv. in de vorm van een toezegging dat de invoer van 
landbouwproducten in 1959 niet verminderd zal wordeno 

Besloten wordt dat de Ministerraad over dit probleem zal 
worden ingelicht. 

Voorstel van de Commissie voor de Landbouw 

De Europese Commissie heeft een voorstel ingediend voor een 
regeling van de landbouw in de Vrijhandelszone. De voorzitter 
ziet in eerste instantie als belangrijkste bezwaren tegen het do
cument: 

1. dat het verzekeren van de Deense belangen als voorwaarde in 
het stuk wordt besteld, doch dat deze conditie niet zijn eer
slag heeft gekregen in de concrete voorstellen van de Commis
sieo 

20 dat de overgang van de eerste naar de tweede etappe in de in
dustriele sfeer afhankelijk wordt gemaakt van het resultaat 
van de onderhandelingen over de landbouw in de-eerste etappe, 
hetgeen in strijd is met de Nederlandse eis van automatisme in 
de afbraak der handelsbelemmeringen in de industriele sector. 

3. dat de voorstellen, vanwege de overigens begrijpelijke beducht
heid van de Commissie voor een aantasting van het landbouwbe
leid van de Zes, in feite zeer weinig inhouden. 

De heer Franke, die overigens nog niet over alle punten met 
Minister Vondeling overleg heeft gepleegd, heeft over het docu
ment de volgende opmerkingen. 

Onder punt 1A wordt gesteld dat de "Fonctionnement" van het 
EEG-verdrag niet mag worden ttgecompromitteerd" door de voorstellen 
in de Vrijhandelszoneo Een betere en minder tennentieuze formule
ring zou zijn dat de Vrijhandelszone: 0 •• " ne doit pas faire ob
stacle à la réalisation du Traité de Rome". Tactisch is het on
juist dat in de daarop volgende twee alinea's in de eerste plaats 
aandacht wordt gewijd aan de Deense belangen en daarna pas aan de 
eisen die aan het VK moeten worden gesteldo . 
Trouwens men moet niet speciaal deze landen noemen maar rUlmere 
formuleringen kiezen waardoor de andere landen in soortgelijke po
sities hieronder mede worden vervato 

Over de juistheid van B kon men zoi. twijfeleno 
Met betrekking tot de opmerkingen onder punt C van het stuk 

merkt de heer Franke op het niet eens te zijn met het feit dat 
slechts een regeling voor de eerste etappe zou moeten worden ~e
troffen, die dan bovendien nog zeer weinig zou inhouden. Overlgens 
is hij het eens met de in dit verband gemaakte opmerkingen van de 
voorzitter o 

De onder II01 bedoelde lijst van door de landbouwregeling te 
bestrijken producten moet zeker niet groter - eerder kleiner -
zijn dan de EEG-lijst. 
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Onder punt 20a wordt, voor ~at betreft de dcelein en van ~e 
landbouwpolitiek, vastgehouden aan doeleinden overeenko s ie de 
geest van artikel 39 van het E~G-verdrag. Deze gee t i er ec ter 
een van verwarring, zodat het beter ware vast te houden aa de 
scherpere formuleringen, welke Nederland in ijn doe ent heeft 
voorgesteld o 

Onder punt 111, 1 wordt aangegeven wat er o~ het ge~ied van 
de landbouwpolitiek in de eerste etappe zal moete4 gebeuren o e 
betreffende formuleringen zijn echter niet erg duidelijko Zo 11 kt 
een confrontatie van de politiek der landen aan de vage doelstel
lingen van het EEG-verdrag weinigzeggend, temeer omdat niet is 
aangegeven dat de confrontatie door een onafhankelijk orgaan = 
geschiedeno Voorts wordt vooruitgelopen o~ àe oplossir-g van in t1-
tutionele kwesties door o.m. te stellen dat de aanbevelin e 0 
grond van de confrontatie met unanimiteit dienen te geschipden. 

Aangaande punt 11102 (tarieven en kwantitat~eve restricties 
heeft de heer Franke nog speciaal het bezwaar dat in het geheel 
niet gesproken wordt over uitbreiding van de contingenteno 

De passage over de subsidies (punt 3) is weinig evenwichtic 
omdat voor het Nederlandse systeem van exportsubsidies een stan-
still wordt gevraagd~ doch voor het Engelse systeem van prOQUctle
subsidies een harmonisatie der subsidieso 

De bepalingen o~er volgende etappes (IV) bevatten zeer leinig 
concreets. 

De heer Franke heeft op een aantal andere punten voorts n g 
detailoprnerkingeno 

De Coördinatie Commissie verklaart zich accoord met de alóe
mene lijnen van het betoog van de voorzitter en de heer FranKec 
De heer Bentinck beklemtoont nog eens dat Nederland moet blijven 
aandringen op een verbod tot instelling of verhoging van minimum
prijzeno De heer van Lennep vraagt zich af of wij het standpunt 
van de Europese Commissie moeten delen dat andere landen dan de 
Zes niet aan de lange termijn-contracten van de Zes mogen deelne
meno Zou het aantal afnemers van dure produkten van de Zes in een 
Vrijhandelszone niet toenemen, zodat Nederland minder behoeft te 
kopen? De heer Franke merkt op dat onder de ~ndere landen van de 
OEES ook veel producerende landen zijn die via deelneming aan de 
lange termijn-contracten van de EEG hun dure produkten kwijt zou
den willen raken (bijv. Griekse krenten)o Het ware daarom beter de 
lange termijn-contracten van de Vrijhandelszone te scheiden van 
die van de EEG in de hoop dat deze daardoor minder frequent zullen 
zijn en op redelijker voorwaarden zullen worden gesloten. 

De vergadering concludeert dat er door Nederland in elk geval 
naar zal moeten worden gestreefd een formulering te kiezen welke 
het gevaar van lange termijn-contracten beperkto 

Besloten wordt dat in irterdepartementaal overleg een nota 
voor de Ministerraad over het Commissievoorstel zal worden opge
steld, waarin de belangrijkste ter vergadering besproken onderwer
pen zullen worden vermeld o 

Financiele steun 
Op verzoek van de voorzitter zal door Financiën voor de Mi

nisterraad ~en aantekening worden opgesteld, waarin de bezvaren 
van Nederland tegen de instelling van een Investeringsbank en even
tuele andere vormen van kapitaal- en credietverlening in het ka~er 
van de Vrijhandelszone nog eens zullen worden uiteengezet~ Deze 
nota kan in de Coördinatie Commissie besproken worden. 
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Gemenebestpreferenties 
De voorzitter en de heer Brouwers merken op dat de argumen

ten voor een deelneming in of aantasting van een gedeelte van de 
Gemenebestpreferenties zwak zijn. De voorzitter meent dat de En
gelsen hun preferentiele stelsel uiteraard niet als fait accoopli 
mogen stellen doch dat wij, mede gezien de grote gevoeligheid 
van de Engelsen op dit punt, bescheiden in onze eisen moeten 
zijno 

Instituten o 

De voorzitter deelt mede dat een werkgroep zal worden inge
steld ter behandeling van de institutionele problemen, waarin mede 
de kwestie van de procedure bij de overgang naar de tweede etap~e 
moet worden bestudeerd. 

Directoraat-Generaal voor de Europese Samenwerking 
3 mei 1958. 


